
Pakolaisten vastaanottaminen 
 

KHALL § 52 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Anniina Niemelä, 040 688 4499, 

anniina.niemela@suomussalmi.fi  
 
 Kunnanvaltuusto päätti 15.12.2015 § 50, että Suomussalmen kunta 

tekee ELY-keskuksen kanssa sopimuksen pakolaisten kuntaan 
ottamisesta ja kotoutumisen edistämisestä. Sopimuksen mukaan kunta 
sitoutui ottamaan vastaan vuonna 2016 noin 25 pakolaista ja sen jälkeen 
erikseen päätettävän määrän vuosittain. Kunnanhallitus linjasi 8.10.2015 
§ 154, että turvapaikanhakijat valitaan siten, että he tulevat samasta 
kieliryhmästä ja että ryhmässä on myös englannin kielen taitoisia.  
 

 Kunnanvaltuusto päätti 22.8.2017 § 51, että vuonna 2017 
Suomussalmen kuntaan otetaan 25 kiintiöpakolaista aiemman linjauksen 
mukaisesti siten, että kuntaan otettavien turvapaikanhakijoiden ja 
pakolaisten tulee olla lapsiperheitä ja että he tulevat samasta 
kieliryhmästä. Lisäksi valtuusto päätti, että tulevina vuosina otetaan 25 
kiintiöpakolaista vuosittain kunnanvaltuuston erillispäätöksellä. Vuoden 
2021 osalta valtuusto teki päätöksen vastaanottamisesta 
kokouksessaan 8.6.2020 § 22, tässä yhteydessä 
kieliryhmävaatimuksesta vuodelle 2021 luovuttiin. 
 
Pakolaisten vastaanottamista on käsitelty talousarvioseminaarissa 
syksyllä 2021 ja valtuuston iltakoulussa helmikuussa 2022, joissa on 
käyty keskustelua teemaan ja toimintaan liittyen valmistelun tueksi.  
 
Vastaanottamistoiminnan kehittämisen kannalta on ajateltu, että 
jatkuvuus helpottaisi toiminnan johtamista sekä ohjaustyön järjestämistä, 
sekä kotouttamisen toimintamallien laaja-alaista kehittämistä, mihin 
liittyy myös toimialojen välinen yhteistyö. Tämän vuoksi talousarviossa 
vuodelle 2022 varattuna oli vakituisen pakolaisohjaajan paikka, mikä 
osaltaan tuo jatkuvuutta ja pysyviä rakenteita toiminnan kehittämiseen ja 
käytännön tasolle.  
 
Toinen toiminnan kehittämiseen liittyvä keskeinen teema on 
vastaanottamispäätöksen vuosittainen tekeminen, mikä on tuonut 
epävarmuutta toimintaan ja haastanut toiminnan kehittämistä sekä 
johtamista. Ehdotuksena on, pakolaisia vastaanotettaisiin tulevalla 
päätöksellä vuosille 2022, 2023 ja 2024, jolloin näille vuosille ei erikseen 
tarvitsisi päätöstä tehdä. Käytännön toiminnan kannalta on ehdotuksena 
on myös, että kieliryhmävaatimus palautetaan. 

 
Oheismateriaalina raportti vuodelta 2021 pakolaisten 
vastaanottamisesta Suomussalmen kuntaan. 

 
Kunnanjohtajan esitys  

Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että vuosina 2022, 2023 ja 2024 
Suomussalmen kuntaan otetaan 25 kiintiöpakolaista vuotta kohden 
aiemman linjauksen mukaisesti siten, että kuntaan otettavien 
kiintiöpakolaisten tulee olla lapsiperheitä. Lisäksi heidän on oltava 
samasta kieliryhmästä vuotta 2021 edeltävien päätösten linjausten 
mukaisesti.  

 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 

 
Sami Pihlajamaa esitti, että päätös tehdään yksi vuosi kerrallaan. Esitys 
raukesi kannattamattomana. 
 
Hallintojohtaja Anniina Niemelä esitteli asiaa. 

 

mailto:anniina.niemela@suomussalmi.fi


________ 
 
 
Täytäntöönpano Valtuusto 14.3. 

 
________ 
 

 
133/04.03.01.01/2022 
 
KVALT § 8 
 
Liite Raportti vuodelta 2021 pakolaisten vastaanottamisesta Suomussalmen 

kuntaan.   
 
Päätös Keijo Holappa esitti, ettei vuonna 2022 oteta kiintiöpakolaisia kuntaan, 

vaan palataan asiaan uudelleen vuonna 2023. 
 
Petteri Matero ja Sami Tolvanen kannattivat esitystä.  
 
Sami Pihlajamaa tiedusteli, voidaanko asiassa suorittaa suljettu 
lippuäänestys. Puheenjohtaja totesi, että suljettua lippuäänestystä ei 
voida suorittaa tässä asiassa, koska kyseessä ei ole vaali.  
 
Julistettuaan keskustelun asiasta päättyneeksi puheejohtaja totesi, että 
Keijo Holappa on tehnyt kunnanhallituksen pohjaehdotuksesta 
poikkeavan esityksen, jota on kannatettu, joten asiasta on äänestettävä. 
Puheenjohtaja esitti, että ne, jotka äänestävät pohjaehdotusta, 
äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Keijo Holapan esitystä, 
äänestävät EI. 
 
Toimitetussa nimenhuutoäänestyksessä JAA sai 26 ääntä ja EI 5 ääntä.  
 
Äänestyksessä kunnanhallituksen pohjaehdotus sai enemmän JAA-
ääniä, joten valtuuston päätökseksi tulee kunnanhallituksen esitys, jonka 
mukaan: 
 
 ”Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että vuosina 2022, 2023 ja 2024 
Suomussalmen kuntaan otetaan 25 kiintiöpakolaista vuotta kohden 
aiemman linjauksen mukaisesti siten, että kuntaan otettavien 
kiintiöpakolaisten tulee olla lapsiperheitä. Lisäksi heidän on oltava 
samasta kieliryhmästä vuotta 2021 edeltävien päätösten linjausten 
mukaisesti.” 
 
Sami Pihlajamaa jätti asiasta eriävän mielipiteen.  
 
Hallintojohtaja Anniina Niemelä esitteli asiaa.  
 
_________ 
 

Täytäntöönpano johtoryhmä, Elena Junttila, Katja Kaijala, Heli Kinnunen, Sirpa 
Kovalainen 
 
_________


